



AVIS DE CONSULTATION N° 05/DC/ C. NGANHA/CIPM/2025 DU 22 OCT 2025
RELATIVE A L'ACQUISITION D'UN VEHICULE PICK UP 4X4 DOUBLE
CABINE POUR LE COMPTE DE LA COMMUNE DE NGANHA
« EN PROCEDURE D'URGENCE »

FINANCEMENT : BUDGET FEICOM/COMMUNE DE NGANHA, EXERCICE 2025

1. OBJET DE LA CONSULTATION

Le Maire de la Commune de NGANHA, Autorité Contractante, lance une consultation en vue d'une demande de cotation pour l'acquisition d'un véhicule pick up 4x4 double cabine pour le compte de la Commune de NGAN-HA.

2. CONDITION DE PARTICIPATION

La participation à cette Consultation est ouverte aux entreprises ou concessionnaires automobiles installés en territoire camerounais remplissant les conditions reprises dans le Règlement de la consultation.

3. DELAI D'EXECUTION

Le délai d'exécution des prestations est fixé à deux (02) mois.

4. COUT PREVISIONNEL

Le coût prévisionnel des prestations, objet de la présente consultation, est de **35 000 000 (Trente-cinq millions) francs CFA TTC** (Part FEICOM 35 000 000 F CFA).

5. FINANCEMENT

Le véhicule objet de la présente Consultation est financé par le budget du Fonds Spécial d'Equipement et d'Intervention Intercommunale (FEICOM) et la Commune de NGANHA, Exercice 2025.

6. ADMINISTRATION AU NOM DE LAQUELLE SERA CONCLU LE MARCHÉ

A l'issue de l'examen des offres des soumissionnaires par la Commission Interne de Passation des Marchés de la **Commune de NGANHA**, les marchés de fourniture seront conclus entre les Adjudicataires et le Maître d'Ouvrage, pour le compte de la **COMMUNE DE NGANHA**.

7. ACQUISITION DU DOSSIER DE CONSULTATION

Le dossier de Consultation peut être retiré à la **COMMUNE DE NGANHA**, dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de **30 000 (Trente mille) francs CFA** à la **Recette Municipale de la Commune de NGANHA** au titre des frais de dossier.

8. CAUTION DE SOUMISSION

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives requises, une caution de soumission d'un montant de **700 000 (sept cent mille) francs CFA** délivrée par un établissement bancaire de 1er ordre ou une compagnie d'assurance agréé par le Ministre Chargé des Finances.

Les offres parvenues après les dates et heure limites de dépôt ne seront pas recevables.

Toute offre non conforme aux prescriptions de la présente Demande de Cotation sera déclarée irrecevable.

9. DELAI DE REPONSE DES SOUMISSIONNAIRES

Il est accordé aux soumissionnaires désireux de participer à cet avis de consultation un délai de vingt et un jours (21) à compter de la date de signature de cet avis.

10. REMISE DES OFFRES

Les offres rédigées en langue française ou anglaise seront remises en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies, chiffrées hors taxes (HT) et toutes taxes comprises (TTC), ainsi que le dossier administratif complet de l'EXERCICE 2025 et la déclaration indiquant l'intention de soumissionner selon le modèle en annexe, sous pli fermé à la Mairie de NGANHA, au plus tard le **13 NOV 2025** à 14 heures précises et devront porter la mention suivante :

DEMANDE DE COTATION N° **25** /DC/ C-NGANHA/CIPM/2025 DU **22 OCT 2025**

RELATIVE A L'ACQUISITION D'UN VEHICULE PICK UP 4X4 DOUBLE CABINE POUR LE
COMPTE DE LA COMMUNE DE NGANHA

« EN PROCEDURE D'URGENCE »

« A N'OUVRIER QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

11. MODE DE PRESENTATION DES OFFRES

Les offres seront présentées en Français ou en Anglais en sept (07) exemplaires dont un (1) original et six (06) copies. Elles seront contenues dans une enveloppe fermée et scellée telles que décrites dans le **REGLEMENT DE LA CONSULTATION**, comprenant :

Partie A : Pièces administratives

N.B. : Toutes les pièces énumérées ci-dessus devront être datées de moins de trois mois et être signées par l'autorité compétente des administrations concernées.

Partie B : Offre financière

Les deux parties seront séparées par un intercalaire en couleur.

12. DUREE DE LA RECEVABILITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent tenus par leurs offres pendant **90 (quatre-vingt-dix) jours** à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

13. OUVERTURE DES PLIS

Les plis seront ouverts en un seul temps par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Commune de NGANHA en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatés aux date, heure et lieu précisés dans l'Avis de Consultation. Il sera dressé un procès-verbal à l'ouverture des plis.

14. EVALUATION DES OFFRES

La Commission Interne de Passation des Marchés de la Commune NGANHA procédera par la suite à la vérification de la conformité et à la comparaison des offres dans l'ordre suivant :

- A) examen de la conformité des pièces administratives et des offres financières du point de vue des délais et des spécifications techniques ;
- B) vérification des opérations arithmétiques, en utilisant le cas échéant les prix unitaires en lettres pour procéder aux corrections nécessaires ;
- C) élaboration d'un tableau des offres.

15. DEPOUILLEMENT DES OFFRES

Le dépouillement aura lieu le **13 NOV 2025** à 15 heures précises à la Salle de délibération de la Mairie de NGANHA.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne dûment mandatée même en cas de groupement.

16 - Principaux critères d'élimination

Ces critères sont les suivants :

- Offres incomplètes et non conformes aux critères contenues dans la DC ;

- Absence d'une pièce administrative ou sa non- conformité (non régularisée après épuisement du délai accordé par la commission);
- Absence d'un prix unitaire quantifié ;
- Fausse déclaration, pièces falsifiées ou scannées.

17- Principaux critères de qualification

Le système de notation est binaire les principaux critères portent sur les éléments ci-après :

- Présentation de l'offre
- Références du soumissionnaire dans le domaine de la prestation ;
- Service après-vente.

18- Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la réception des offres.

19- Attribution de la Lettre-Commande :

L'Autorité Contractante attribuera la Lettre-Commande au soumissionnaire présentant l'offre évaluée la moins disante et reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier de Consultation.

20. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux jours et heures ouvrables à la Mairie de Ngan-Ha ou au numéro de Téléphone : 695 85 32 32/671 31 18 31.

Fait à Ngan-Ha, le **22 OCT 2025**

**Le Maire,
Autorité Contractante**

Ampliations :

- ARMP (pour publication dans le JDM) ;
- FEICOM/Ad ;
- DDMAP/Vina ;
- Président CIPM/Ngan-Ha ;
- Affichage ;
- Chrono/Archives.



Axalou Mohamadou

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DE L'ADAMAOUA

DEPARTEMENT DE LA VINA

COMMUNE DE NGAN-HA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

ADAMAWA REGION

VINA DIVISION

NGAN-HA COUNCIL

INTERNAL COMMISSION OF
TENDER'S BOARD

22 OCT 2025

**REQUEST OF QUOTATION N°05.../DC / C. NGANHA/ ICTB /2025 OF HIM
FOR THE ACQUIREMENT OF A VEHICLE PICK UP 4X4 DOUBLE CABIN FOR THE
ACCOUNT OF THE NGAN-HA TOWNSHIP**

"IN PROCEDURE OF EMERGENCY ".

FINANCING: FEICOM / TOWNSHIP BUDGET OF NGANHA, EXERCISE 2025

1. OBJECT OF THE CONSULTATION

The Mayor of the Township of NGANHA, Contracting Authority, throws a consultation in view of a demand of quotation for the acquirement of a vehicle pick up 4x4 double cabin for the account of the NGAN-HA Township.

2. CONDITION OF INVOLVEMENT

The involvement to this Consultation is open to the enterprises or automotive agents installed in Cameroonian territory filling the conditions taken in the Regulation of the consultation.

3. DELAY OF EXECUTION

The delay of execution of the benefits is fixed to two (02) month.

4. ESTIMABLE COST

The estimable cost of the benefits, object of the present consultation, is inclusive of tax (Part FEICOM 35 000 000 F CFAS) of 35 000 000 (Thirty-five millions) CFA francs.

5. FINANCING

The vehicle object of the present Consultation is financed by the budget of the Special Fund of equipment and Intercommunale intervention (FEICOM) and the Township of NGANHA, Exercise 2025.

6. ADMINISTRATION TO THE NAME OF WHICH WILL BE CONCLUDED THE WALKS

At the end of the exam of the offers of the tenderers by the Internal Commission of Transfer of the Markets of the Township of NGANHA, the markets of supply will be concluded between the Adjudicataires and the Mr. of work, for the account of the TOWNSHIP OF NGANHA.

7. ACQUIREMENT OF THE CONSULTATION FILE

The file of Consultation can be withdrawn to the TOWNSHIP OF NGANHA, since publication of the present opinion, against remittance from a non repayable sum worth 30 000 (Thirty one thousand) CFA francs to the Municipal Recipe of the Township of NGANHA to the title of the file expenses.

8. GUARANTY OF SUBMISSIVENESS

Every tenderer should join to his/her/its requisite administrative pieces, a guaranty of submissiveness of an amount worth 700 000 (seven hundred one thousand) CFA francs delivered by a banking establishment of 1st order or an insurance company accepted by the Minister Charged of Ministry of Finance.

The offers arrived after the dates and hour limits of deposit won't be receivable.

All offer no in conformity with the prescriptions of the present Demand of Quotation will be declared inadmissible.

9. DELAY OF ANSWER OF THE TENDERERS

He/it is granted to the tenderers anxious to participate in this opinion of consultation a delay of twenty-one days (21) from the date of signature of this opinion.

10. DISCOUNT OF THE OFFERS

The offers written in French or English language will be put back in seven (07) copies of which a (01) original and six (06) copies, encoded out taxes (HT) and all included taxes (inclusive of tax), as well as the complete administrative file of the exercise 2025 and the declaration indicating the intention of soumissionner at the latest according to the model in annex, under closed fold to the Town hall of

NGANHA, the 13 NOV 2025 at 14 precise hours and should carry the following mention :

**REQUEST OF QUOTATION N°...../DC / C. NGANHA/ ICTB /2025 OF HIM.....
FOR THE ACQUIREMENT OF A VEHICLE PICK UP 4X4 DOUBLE CABIN FOR THE
ACCOUNT OF THE NGAN-HA TOWNSHIP
"IN PROCEDURE OF EMERGENCY ".**

"TO OPEN ONLY IN SESSION OF SPOLIATION"

11. FASHION OF PRESENTATION OF THE OFFERS

The offers will be presented in French or in English in seven (07) copies of which a (1) original and six (06) copies. They will be contained in a closed envelope and will be sealed as described in the REGULATION OF THE CONSULTATION, containing :

Gone A: Administrative pieces

N.B.: All enumerated above pieces should be dated of less than three months and should be signed by the authority concerned of the administrations concerned.

Gone B: Financial offer

The two parts will have separated by a divider in color.

12. LASTED OF THE ADMISSIBILITY OF THE OFFERS

The tenderers remain held by their offers during 90 (ninety) days from the date limits fixed for the discount of the offers.

13. OPENING OF THE FOLDS

The folds will be open in only one time by the Internal Commission of Transfer of the Markets of the Township of NGANHA in presence of the tenderers or their representatives duly mandated to dates them, hour and place specified in the opinion of Consultation. He/it will be raised a minutes to the opening of the folds.

14. ASSESSMENT OF THE OFFERS

The Internal Commission of Transfer of the Markets of the Common NGANHA procèdera by the continuation to the verification of the conformity and to the comparison of the offers in the following order :

exam of the conformity of the administrative pieces and the financial offers of the point of view of the delays and the technical specifications ;

verification of the arithmetic operations, while using the unit prices if the case arises in letters to conduct the necessary corrections ;

development of a picture of the offers.

15. SPOLIATION OF THE OFFERS

The spoliation will take place the 13 NOV 2025 at 15 precise hours in the Room of deliberation of the Town hall of NGANHA.

Only the tenderers can attend this session of opening or can make represent itself/themselves of it by a person even mandated duly in case of grouping.

16 - Main criterias of elimination

These criterias are the next one :

- Incomplete offers and no in conformity with the criterias contained in the DC ;
- Absence of an administrative piece or his/her/its no - conformity (non regularized after weariness of the delay granted by the commission);

- Absence of an unit price quantified ;
- Distort declaration, falsified pieces or scannées.

17 - Main criterias of qualification

The system of notation is binary the main criterias carry below on the elements :

Presentation of the offer

References of the tenderer in the domain of the benefit ;

After-sales service.

18 - Length of validity of the offers

The tenderers remain committed by their offer during one period of ninety (90) days from the date limits fixed for the receipt of the offers.

19 - Assignment of the Letter-order :

The Contracting authority will assign the Letter-order to the tenderer presenting the estimated offer minus the saying and recognized compliant for the essential to the File of Consultation.

20. COMPLEMENTARY INFORMATION

The complementary information can be gotten at the days and tractable hours in the Town hall of Ngan-ha or to the telephone number: 695 85 32 32/671 31 18 31.

Makes to NGANHA the 22 OCT 2025

The Mayor,

(Contracting authority)

Ampliations :

- ARMP (for publication in the JDM) ;
- FEICOM/Ad ;
- DDMAP / Vina ;
- President CIPM/Ngan-Ha ;
- Display ;
- Stopwatch / Archives.

